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Koulun jälkeen:
Sosionomi Tampereen yliopistosta 1972. Kunnal-
listutkinto. Ensin armeijan jälkeen Halsuan kun-
nansihteeriksi ja siitä edelleen kunnanjohtajaksi 
1974. Tällä hetkellä virkaiältään Suomen toiseksi 
vanhin kunnanjohtaja. Tavoitteena jäädä eläkkeel-
le, kun 40 virkavuotta tulee täyteen. Kotipaikka 
Halsua, kotoisin Pälkäneen Onkkaalasta.

 Ammatinvalinta:

– Olin kavereitteni kanssa hakemassa Pälkäneen 
vanhassa kunnanvirastossa leirintäalueen vartijan 
hommia kesäksi, kun kuulin eteiseen kunnanjoh-
tajan sanovan, että kunnantoimistoon täytyy alkaa 
etsimään kesäharjoittelijaa. Rohkeana poikana 
menin saman tien kunnanjohtajan huoneeseen 
ja kysyin kelpaisinko minä.

– Kysymys vähän hämmästytti kunnanjohtajaa, 
koska kaikki edelliset harjoittelijat olivat olleet 
tyttöjä. Onneksi tässä kohtaa keskikoulun kaupal-
lisen linjan käymisellä oli tarpeeksi painoarvoa. 
Siellä saadun konekirjoitustaidon avulla sain pai-

kan ja sinetöin samalla koko elämäni suunnan 
vuonna 1965.

– Tästä eteenpäin tein kaikki kesät kesätöitä 
kunnanvirastossa ja ylioppilaaksi tulon jälkeen 
harjoittelin koko vuoden ennen kuin pääsin Tam-
pereelle opiskelemaan.

– Kunnallishallinnollisen ammatinvalinnan 
varmisti Pälkäneen kunnanviraston erinomainen 
henki sekä omiksi tukipilareikseni muodostuneet 
kunnanjohtaja Urpo Oksanen ja kanslisti Eeva 
Ritari. Pälkäneen kunnanviraston voin katsoa 
olleen myös itselleni koulun työelämää varten. 
Eeva opetti käytännön perustyöt palkanlaskentaa 
ja kirjansidontaa myöten. Tuohon aikaan pöytä-
kirjoja ei sidotettu talon ulkopuolella vaan kaikki 
mahdollinen tehtiin itse.

– Kunnanjohtaja Oksaselta sain parhaat mah-
dolliset johtamisen opit. Hänen mukaansa pie-
nessä kunnassa johtaja ei saa näyttää olevansa 
muiden yläpuolella ja aina pitää muistaa, että 
me olemme sitä varten, että kuntalaiset saavat 
parhaan mahdollisen palvelun.

– Näitä oppeja olen yrittänyt parhaan kykyni 

mukaan soveltaa ja täytyy myöntää, että niistä 
on ollut hyötyä.

Olisi pitänyt...:

– Ammatinvalintani on ollut oikea enkä ole ka-
tunut sitä koskaan. 1980-luvun alussa minua 
pyydettiin kehitysaputyöhön Lähi-itään pariksi 
vuodeksi. Joskus myöhemmin on tullut mieleen, 
että se olisi voinut olla avartava kokemus.

Koulun paras anti:

– Pälkäneen yhteiskoulun antaman pohjan elä-
mälle olen tullut huomaamaan vasta melko 
paljon koulun päättymisen jälkeen. Sitä tajuaa 
esimerkiksi miten paljon sitä on kuitenkin saanut 
ja vielä ilman mitään nykyaikaisia opetuksessa 
käytettäviä välineitä.

– Silloisessa opettajakunnassa oli monia per-
soonallisuuksia, mutta ei yhtäkään sellaista, jon-
ka kohdalla olisin ajatellut, että tuo ei ole hyvä 
opettaja. Matematiikka oli minulle helppo aine 

ja sen opettajat Einari Simolasta Erkki Hylliin 
olivat minun mieleisiäni.

– Anssi Vehmaa oli minulle historian ope-
tuksen malliesimerkki ja sen ansiosta historia 
kiinnostaa minua edelleenkin. Irma Tiililää 
kunnioitettiin ja jopa vähän pelättiin, vaikka en 
muista, että hän olisi koskaan sanonut kenelle-
kään pahasti. Sotilaallinen Mauno Löfroos oli 
myös kunnioitettu ja pidetty opettaja. Hän laittoi 
joskus poikia urheilukentältä parturiin, kun tukat 
olivat vähän liian pitkiä.

– Rehtori Lauri Teivainen jaksoi viedä koko 
luokan vuonna 1963 pohjoismaiden pääkaupun-
keihin. Se oli iso juttu ja siihen aikaan ainutker-
taista. Aamulehdessäkin oli siitä iso juttu.

Terttu Tuominen

Tenavien suusta kuultuja viisauksia joka 
aamu Ajatusten aamiaisessa, jonka kokkina 
toimii Aitoon vapaa-ajanasukas Juhani Töytäri. 
Lue lisää ja liity mukaan: www.positiivarit.fi 

Pälkäneen yhteiskoulun entiset oppilaat kertovat omasta elämästään 
ja suhteestaan entiseen kouluunsa. 
Miten koulu vaikutti elämään ja uravalintaan? 
Oliko jokin oppiaine tai opettaja merkitsevä tulevaisuuden kannalta? 
Mikä oli mieleenpainuvinta kouluvuosissa?

Haastateltu on Pälkäneen yhteiskoulun 
ja lukion kilta ry:n jäsen. Jäseneksi voivat 
liittyä koulun entiset ja nykyiset oppilaat 
sekä henkilökunta. Liity Kiltaan internet-
sivulla http://pykkilta.nettisivu.org

Kunnanviraston  
kesätyö 

sinetöi uran
Kalevi Lindfors 
Pälkäneen yhteiskoulussa 1959–1968 Kalevi Lindfors on jo 15 vuoden ajan ollut Halsuan Joulu -lehden toimittamisessa mukana. Hän on tähän harras-

tukseen niin koukussa, että tietää jatkavansa sitä eläkepäivinäänkin.

Kaksivuotias tyttärentyttäreni oli sienestä-
mässä äitinsä kanssa. Häntä oli varoitettu 
ottamasta tuntemattomia sieniä. Löydettyään 
sienen, hän kysyi: ”Voidaanko sopia tämän 
nimeksi Roope?”

-Mummo

Sinunkaupat

Valkoinen huppu kiharoilla riorankojen,
peittävä nuttu päällä juurien.

Kurkistaa tuttu auringon lämmönsäteiden,
valahtaa huppu niskaan rankojen.

Valoista hatut katoaa katulamppujen,
tilalle jujut jääkristallien.

Kylmyyden tuittu sulaa jo lämmössä katseen.
Hyvyyden tuikku valon säteiden.

Jumala puhuu, aurinko nousee ja laskee
elämän riemuun helmaansa sulkee...

Irmeli Weck

Sulaa

Virke-konsernin brandijohtaja Silja Susia siirtyy 
Reino & Aino Kotikenkä Oy:n palvelukseen. 

– Olen aivan innoissani ja odotan malttamatto-
mana, että pääsen aloittamaan työt. Reino & Aino 
on mielettömän upea suomalainen brandi, jolla on 
pitkä historia 1930-luvulta alkaen, ja joka nyt elää 
voimakasta kasvua, Susia sanoo.

Yhtiön myynti on kaksikymmentäkertaistunut 
kuudessa vuodessa, ja suomalaiset ovat ostaneet 
jo kaksi miljoonaa paria Reinoja ja Ainoja. Osansa 
kasvusta on saanut myös Pälkäne. Kankaanmaalla 
sijaitsee Ompelimo Urho, joka ompelee kotiken-
kien kangasosia.

Silja Susia on vii-
meiset kolme vuotta 

luotsannut Anne 
Linnonmaa -brandin 

uudistuksia Virke-kon-
sernin palveluksessa. 
– Tämä on ollut erit-

täin mielenkiintoinen 
ja antoisa työtehtävä. 
Olemme uudistaneet 

malliston, materiaalit 
ja valmistuskonseptin. 

Asiakkaat ovat olleet 
aivan ihastuneita uusiin 

tuoteryhmiin ja myynti on kääntynyt uuteen nousuun.
Susia on jo ennen Reinolle & Ainolle siirtymistään 

toiminut yhtiön hallituksen jäsenenä. Nyt hän aloit-
taa työt liiketoiminnan kehittämisjohtajan tittelillä.

– Perinteisten Reino- ja Aino -tossujen rinnalle 
on tullut hurmaavia uusia tuotteita ja lisää on lu-
vassa, Susia lupaa.

Reino & Aino Kotikenkä Oy:n toimitusjohtaja 
Arto Huhtinen on iloinen siitä, että Susia saatiin 
kehittämään tohvelipariskunnan menestystarinaa 
eteenpäin.

– Reinon & Ainon tunnettuus ja asiakasuskolli-
suus ovat valtakunnan kärkiluokkaa. Nyt on jälleen 
aika uusiutua, Huhtinen sanoo.

Silja Susia siirtyy
Reinon & Ainon
kehittämisjohtajaksi

Reinokuosiset 
tennarit 
kuuluvat kevään 
suosikkijalkineisiin.

Silja Susia aloittaa 
Reino & Aino 

Kotikenkä Oy:n 
liiketoiminnan 

kehittämisjohtajana.


